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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 2. marts 2015 stillet 

følgende spørgsmål nr. 667 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Özlem Sa-

ra Cekic (SF). 

 

Spørgsmål nr. 667:  

’’Vil ministeren redegøre for, hvorfor et stigende antal kvinder ender med at 

skulle flytte hospital midt i fødslen” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet anmodet om bidrag 

fra Danske Regioner, som oplyser følgende: 

 

”Regionerne oplyser, at det kun sker få gange om året, at fødeafdelingerne er 

nødsaget til at flytte en kvinde under fødsel. Når det sker, er der tale om en 

klinisk faglig vurdering i forhold til rette behandling af mor/barn. Der foreligger 

visitationsretningslinjer, som blandt andet beskriver inden for hvilket tidsrum en 

overflytning fagligt kan ske. 

 

Region Hovedstaden oplyser supplerende, at fødekapaciteten i regionen har 

været presset et par af fødestederne, som følge af et stigende antal fødsler i 

2014. Regionsrådet vedtog den 19. august 2014 at gennemføre en rokade af 

optageområderne for de fire store fødesteder, hvor der blev flyttet et antal fød-

selsforløb mellem fødestederne. Det er forventningen, at rokaden og en sam-

tidig implementering af en fælles central visitation for fødsler vil medføre, at 

der sjældnere vil ske flytninger, når kvinden har veer”.  

 

Jeg kan henholde mig til oplysningerne fra Danske Regioner. 

  

 

 

Med venlig hilsen 
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